



Referat fra møde i Vejby Lokalråd mandag den 20. marts 2023, kl. 19 i blok U.

1. Godkendelse af referat fra sidste møde.

2. Meddelelser og nyt fra lokalområdet: Lokalrådet har sendt et brev til ejeren af grunden bag Netto for at spørge, om man kunne være interesseret i at sælge, så der evt. kunne bygges boliger.

Alle billetter til Oktoberfesten i Vejbyhallen lørdag den 30. september blev solgt på 7 min.

3. PR-aktiviteter: Næste nummer af Vejby Nyt uddeles sidst i marts og senest den 1.-2. april. Vores generalforsamling er annonceret i bladet. Der trykkes plakater, som skal opsættes.

4. Løbende aktiviteter.

5. Nye rådssager: Referat fra møde i arbejdsgruppen vedr. "Biodiversitet i Vejby" den 13. marts.

6. Permanente aktiviteter: Planlægning af lokalrådets generalforsamling mandag den 24. april i Vejby Forsamlingshus. Inden generalforsamlingen kommer borgerrådgiver Thomas Green-Andersen og fortæller om sit arbejde. Bente og Erik samt Mie og Lars er på valg. Det samme er revisorerne Jette og Jørn samt suppleanten Karl Terpager Andersen.

7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8)

7.1. Vejby Borger – og Grundejerforening.

7.2. Grundejerforeningen Melhøj Park.

Deltagere: Erik, Michael, Werner, Nanna, Lars, Bent, Lis, Henrik, Vibeke og Bente. Afbud fra Niels Jørgen, Mie og Bill.

Ad. 1.

Godkendt.

Ad. 2.

Se dagsorden. – Ejeren af jorden bag Netto ønsker ikke at sælge. Niels Jørgen har kontaktet ejendomsmægler Jacob Mygind for at høre, om der er andre muligheder, og arbejdsgruppen for boliger i Vejby håber snart at kunne mødes og drøfte, hvad der så kan gøres.

Ad. 3.

Se dagsorden. – Følgende sætter plakater op: Mie og Werner i Ørby m.m., Bent i Rema 1000, Cirkel K og Tømmerhandlen, Henrik i Lægehuset, Lis på Kælderbjergvej, Erik i Idrætsforeningen, Trongården og opslagstavlen ved Forsamlingshuset og Bente i busskuret ved campingpladsen, Spar Købmanden og Holløse Station.

Ad. 4.

Nanna har taget plancherne med alle forslagene fra vores borgermøde med. Nanna tager billeder af dem og sender dem til Michael, som lægger dem på vores hjemmeside. De overordnede temaer er: Kultur og Fritid, Boliger, Idræt og Bevægelse, Trafik og Stier, Forsamlingshuset, Nye Ideer og Alt det andet. Lars lægger plancherne på nettet. Michael oplyser, at listerne med forslagene allerede ligger på nettet.

Ad. 5.

Louise Køster, Nanna, Vibeke, Henrik og Erik deltog i mødet om "Biodiversitet i Vejby". Vibeke har anbefalet Bent Ole til at gøre jorden klar til såning på "Præstens Mark". Bent Ole er kommet med et tilbud på 13.000 kr. for opgravning, fræsning og bortskaffelse af affald. Henrik vil tale med Menighedsrådet om økonomien, men regner med at man vil

Vedr: Vejby Lokalråd

<p>7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og Saxenkol. 7.4. VIF. 7.5. Forsamlingshuset. 7.6. Menighedsrådet. 7.7. Skolen. 7.8. Trongårdsklubben.</p> <p>8. Kontakt til lokalforeningsrådet og de øvrige lokalråd. Referat fra mødet i Tisvilde den 8. februar (Michael, Erik).</p> <p>9. Kontakt til kommunen: Vi har fået en ny kontaktperson vedr. biodiversitet (Christian Møller Laursen).</p> <p>10. Kontakt til Hovedstadsregionen.</p> <p>11. Danske Landsbyer: Lis har udsendt div. nyhedsbreve.</p> <p>12. Div. meddelelser: Herunder LAG og FLAG.</p> <p>13. Intern administration og økonomi: Lis er færdig med regnskabet for 2022, som er godkendt af revisorerne.</p> <p>14. Næste møde: Forslag: mandag den 15. maj.</p> <p>15. Eventuelt.</p>	<p>kunne finde 10.000 kr. Nanna vil undersøge, hvad skolen kan bidrage med. Lokalrådet har betalt Torben Olsen 9.100 kr. for rydning af Kongehøjen. Desuden skal Torben have penge fordi han har ryddet adgangsvejen fra Vesterled ned til det grønne område, hvor det er meningen, at vi næste år skal klargøre jorden og så. Nanna har lavet en tidsplan, for hele projektet. Vibeke vil købe frøene. Eleverne kan samle frø til september fra danske planter og frø fra de planter, der vokser på "Præstens Mark". Arbejdsgruppen kontakter hinanden løbende.</p> <p>Ad. 6. Se dagsorden. - Alle lokalrådsmedlemmerne vil gerne genvælges, og revisorerne er villige til genvalg, så længe Lis er kasserer.</p> <p>Ad. 7.1 – 7.8. Ad. 7.1. Der har været fastelavnsfest. Der er generalforsamling d. 26/4. Erik vil sende forslag til generalforsamlingen, hvor han beder om, at Vejby Borger – og Grundejerforening igen betaler 1.000 kr. pr. blad til Vejby Nyt. Desværre er der generalforsamling samme dag på Gribskov Efterskole, hvor Erik skal være dirigent, så Erik kan ikke komme til VBG.s generalforsamling, og ser derfor gerne, at så mange som muligt fra Lokalrådet deltager. Nanna siger, at skolen har sendt en hel del til Kirsten Moustén, som de gerne vil have med i bladet, fordi der bringes meget fra skolen i Tisvilde Nyt, men alt det skolen har sendt til Vejby Nyt, kan ikke alt sammen være med, da sideantallet så overskrides, og det kan ikke klares på det nuværende budget. Tisvilde Nyt har flere sider end Vejby Nyt og flere annoncer.</p> <p>Ad. 7.2. Der har været generalforsamling. Der var godt fremmøde Der blev valgt 3 nye medlemmer til bestyrelsen. Vibeke er blevet formand og Jacqueline er kasserer. Der var diskussion om vedligeholdelse af det grønne område, men man blev enige om, at bruge så få penge som</p>
---	--

muligt på det, og i stedet lave 4 arbejdsdage på området for beboerne i løbet af året. Der er brugt penge på stien fra Tisvildevej ind til området. Der er godt samarbejde med de håndværkere, der river huset ned ved siden af Cirkel K. Når huset er væk, er planen, at der skal være et grønt område, hvor der skal stå udlejnings trailere og borde og bænke, som alle kan benytte. Vibeke har bedt om, at et stort birketræ bliver bevaret, og det er blevet respekteret. Vibeke taget til sit sommerhus og deltager derfor ikke i vores møder fra nu og sommeren over, men der vil komme nogle af de andre bestyrelsesmedlemmer.

Ad. 7.3.
Intet nyt.

Ad. 7.4.
Vejby Oktoberfest er officielt oprettet som afdeling af Vejby IF. – Vedr. Lokaldysten så er der sat en dato d. 24/5, men VIF har ikke besluttet, om de vil lave arrangementet. Dels gives der ikke støtte fra Gribskov Kommune til præmier, og det vil kræve at nogle melder sig som hjælpere til arrangementet. Sidste år hang VIF på hele arrangementet, selv om det ikke var deres ide. Og så skal byen bakke op om arrangementet. – VIF har markeret 25 års jubilæum, og fodboldsæsonen starter 1. april.

Ad. 7.5.
Der er fredagsbar d. 24/3 og generalforsamling d. 30/3.

Ad. 7.6.
Der er påskemiddag skærtorsdag d. 6/4 arrangeret af menighedsrådet og LM. Der er gudstjeneste kl. 17.00 i Vejby Kirke og middag kl. 18.15, er nævnt i Vejby Nyt. Organisten har sagt op til første april, så der skal søges ny organist. Henrik ved ikke på nuværende tidspunkt, om der igen ansættes en organist på fuld tid, da der bl.a. ikke har meldt sig børn til et børnekor. Koncerten i Sognegården d. 26/3 er aflyst.

Ad. 7.7.

Der er den ”Store Naturuge ” i denne uge. Nanna regner med, at kløverstierne vil kunne bruges i projektet. Nogle af spørgsmålene til eleverne er f.eks. ”Hvor er dit yndlingssted i naturen” eller ”Hvilken indflydelse har naturen på dit helbred”. Alle klasser deltager. Søndag d. 26/3 er der indsamling af affald. Fredag d. 31/3 synger eleverne i togene fra Vejby til Tisvilde og omvendt. – Og fredag d. 31/3 tager skolen også afsked med deres meget elskede sekretær Lydia. Den nye sekretær hedder Tania.

Ad. 7.8.

De sædvanlige aktiviteter kører. Der var foredrag af tidligere præst fra Horserød Statsfængsel d. 20/3. Der er generalforsamling d. 19/4, og samtidigt har Trongårdsklubben 25 års jubilæum.

Ad. 8.

Michael refererer fra mødet. Det kom frem at der var stor skepsis overfor administrationen i kommunen. Bl.a. er borgerne i Ramløse meget utilfredse med, hvordan sagen om afledning af regnvand er blevet håndteret. Et sted mangler der kloaker i vejen, og beboerne kan risikere at skulle betale 150.000 kr. for pumperne, der skal bruges. Mandag d. 17/4 er der møde med politikerne og kommunens borgere. Næste møde i Lokalforeningsrådet d. 21/4 i Helsingø.

Ad.9.

Se dagsorden.

Ad. 10.

Intet nyt.

Ad. 11.

Se dagsorden.

Ad. 12.

Intet nyt.

Ad. 13.

Begge regnskaber er klar. Michael oplyser, at så længe trykningen af bladet ikke stiger, og vi ikke mister annoncører, er økonomien god

nok. Nanna spørger, om det vil være en ide, at få trykt færre blade, men Erik kan oplyse, at antallet er sat ned fra 2.000 til 1.800, og det er lige ved at være for få.

Ad. 14.

Næste møde mandag d. 15 maj.

Ad. 15.

Henrik mener udtalen af "Kagerup" er forkert. Det tvivler Michael på. Michael har sendt en længere forklaring til lokalrådsmedlemmerne.
